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Co powstanie na działce po Gazomontażu?

Budowa drugiej estakady 

Podczas omawiania projek-
tu uchwały na komisji gospo-
darczej, pojawiły się wątpliwo-
ści, czy miasto stać na wykup 
tego terenu. Dlatego przewod-
niczący Stachera zaproponował 
autopoprawkę: rozszerzenie za-
pisów o punkt, że miasto ma po-
zyskać ułamkową część tej nie-
ruchomości. 

– Żeby mieć wpływ na to, 
co tam będzie wybudowane, nie 
trzeba pozyskiwać całej nieru-
chomości, wystarczy jej ułam-
kowa część. Bez zgody 1-pro-
centowego właściciela nie da się 
podpisać umowy – argumento-
wał Waldemar Stachera.

Uchwała szkodliwa 
i niepotrzebna

Radny Robert Świątkiewicz 
był zdania, że przyjęcie przez 
radnych tego dokumentu jest 
zupełnie zbędne. 

– To, co Pan Przewodniczą-
cy w swoim programie zakłada, 
PWiK będzie realizowało. Punk-
tem wyjścia jest obecnie reali-
zowana przez spółkę formuła 
opracowania koncepcji urbani-
styczno-architektonicznej, jako 
dokumentu, który będzie słu-
żył do konsultacji społecznych z 
okolicznymi mieszkańcami. Za-
tem to, co program gospodar-
czy zakłada, jest już realizowa-
ne, bez potrzeby podejmowania 
uchwały w formie „tego wybit-
nego dzieła legislacyjnego” – z 
pewną ironią zauważył radny 
Świątkiewicz odnosząc się za-
pewne do skromnej (mogącej 
się zmieścić na kartce A4) obję-
tości przedłożonego przez Wal-
demara Stacherę Programu.

– Odrębną kwestią jest zu-
pełne pominięcie przez wnio-
skodawcę finansowania – kon-

tynuował Robert Świątkiewicz. 
– Pan Przewodniczący zakła-
da, że miasto wykupi od spół-
ki tę nieruchomość, a w świetle 
aktualnego stanu finansowego 
miasta, nie ma środków budże-
towych, niezbędnych do wyku-
pienia w całości tej nierucho-
mości. Wykupienie jej w części, 
moim zdaniem, jest bez sen-
su. Jeżeli miasto ma wykupić tę 
nieruchomość, to niech to zro-
bi. Tylko musi mieć zagwaran-
towane na to środki, wg mojej 
oceny ok. 15 mln zł.

Świątkiewicz odniósł się też 
do formuły konsultacji. 

– Czy te konsultacje prze-
prowadzi PWiK czy bezpośred-
nio Urząd Miasta – dla mnie jest 
wtórne. Bo to będą konsultacje 
z tymi samymi mieszkańcami. 
Różnica polega na tym, że spół-
ka będzie robiła konsultacje ma-
jąc już pewną wiedzę i dokument 
planistyczny dotyczący zagospo-
darowania tego terenu, który 
spotka się z akceptacją albo od-
rzuceniem tego pomysłu przez 
mieszkańców i wróci do po-
nownego opracowania rozwią-
zań urbanistycznych – zauważył. 
– Przejęcie działki przez mia-
sto nie zmieni w żadnej mierze 
możliwości zagospodarowania 
tego terenu. Dobrze wiemy, że w 
perspektywie najbliższych kilku-
nastu lat w budżecie miasta nie 
będzie środków finansowych, 
żeby samodzielnie wbudować 
ten obiekt. W związku z tym nie-
ruchomość przez kilkanaście lat 
będzie stała w takim stanie, w ja-
kim jest obecnie. Podobnie jak 
czekamy na zagospodarowanie 
działki u zbiegu ul. Wyzwolenia 
i Langiewicza, którą miasto ku-
piło kilka lat temu i z uwagi na 
brak środków finansowych nic z 
tym terenem nie robi. Pamiętaj-
my, że ten obiekt generuje kosz-
ty, ale także przychody dla mia-
sta. W przypadku przejęcia przez 
miasto, będą same koszty, zero 
przychodów – przekonywał rad-
ny Świątkiewicz. 

– Zagospodarowanie tego 
terenu może się odbyć tylko po-
przez udział podmiotu prywat-

nego, jeżeli chcemy to zrobić 
w perspektywie kilku lat. Re-
asumując, uchwala jest niepo-
trzebna, do tego rodzi poważ-
ne zobowiązania finansowe, bez 
żadnej gwarancji, że efekt, który 
ten plan gospodarczy zakłada, 
będzie inny od tego, który obec-
nie realizuje spółka.

Były konsultacje 
z mieszkańcami
Prezes Janusz Tomasz Czar-

nogórski poinformował, że 
PWiK ogłosiło profesjonalny 
konkurs architektoniczno-urba-
nistyczny, w którym dokładnie 
określono, jakie są oczekiwania 
wobec inwestycji.

– Wiedzę zdobyliśmy pod-
czas spotkań z mieszkańcami 
okolicznych osiedli. Po konsul-
tacjach okazało się, co miesz-
kańcom jest tam najbardziej po-
trzebne. Stąd wskazanie na kino, 
punkty usługowe, ale też zapew-
nienie jednego poziomu cen-
trum na usługi publiczne. Ściśle 
konsultowaliśmy się z przedsta-
wicielami władz naszego mia-
sta i komórek organizacyjnych 
urzędu. Popieram opinię Pana 
Świątkiewicza, że jedyną formu-
łą na budowę i zagospodarowa-
nie całego terenu, w tym miejsc 
rekreacji i wypoczynku dla na-
szych mieszkańców, jest PPP. 
Tak wyszło nie tylko z naszych 
analiz, ale i zewnętrznego pod-
miotu, który przygotowywał 
nam opracowanie na zagospo-
darowania tej działki.

Pan Przewodniczący pod-
nosił, że nie będą zabezpieczo-
ne interesy miasta i może tam 
powstać coś innego niż dzisiaj 
przedstawiamy. Zapisy, które 
pojawiają się w umowie PPP, są 
tego gwarancją. Z jednej strony 
miasto i spółka ściśle określają, 
co tam ma powstać, a z drugiej 
strony partner prywatny po-
przez stworzenie biznesplanu 
określa swoje oczekiwania, by 
inwestycja zrekompensowała 
mu zarówno koszty budowy, jak 
i przyniosła przychód. Szacuje-
my, że koszt budowy centrum i 
zagospodarowania całego tere-

Podczas październikowej sesji przewodniczący Waldemar Stachera wniósł do porządku obrad projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu gospodarczego Miasta Ząbki w zakresie prac przygotowaw-
czych do zagospodarowania terenu przy ul. Piłsudskiego 101. Obecnie teren ten jest własnością spółki miejskiej – Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji.

– Budowa estakady bę-
dzie trzecim i ostatnim eta-
pem inwestycji polegającej na 
modernizacji ciągu ulic Marsa 
i Żołnierskiej od ul. Naddnie-
przańskiej do granicy miasta. 

Wykonawcę prac wskażemy 
po sprawdzeniu wszystkich 
ofert – informuje ZMiD.

Zachodnia estakada 
umożliwi bezkolizyjny prze-
jazd przez skrzyżowanie ulic 

Żołnierskiej i Marsa w stronę 
centrum Warszawy. 

Jej budowa rozpocznie się 
w przyszłym roku i potrwa 20 
miesięcy. 

Wiadomo już, kto i za ile chce wybudować drugą estakadę na skrzyżowaniu ulic Marsa i Żoł-
nierskiej. Chętnych jest 11 firm, a wartość ofert waha się pomiędzy 57,1 mln zł a 72,2 mln zł. Na 
realizację zadania przeznaczono 59,8 mln zł. 

(dokończenie na str. 5)

nu to niebagatelna kwota ponad 
100 mln zł. Po otwarciu ofert, 
co nastąpi 7 grudnia, będziemy 
analizować przedstawione kon-
cepcje. Namawiam, żeby to był 
przyczynek do dalszej dysku-
sji na temat zagospodarowania 
tego terenu – zaapelował prezes 
Czarnogórski do radnych.

Rozbieżności w ocenie 
kosztów 

W dyskusji głos zabrał rów-
nież mieszkaniec, pan Jakub 
Prusik. Jego zdaniem mieszkań-
cy mają inne pomysły na zago-
spodarowanie tego terenu, tyl-
ko nie chcą dzielić się nimi z 
prywatnym przedsiębiorcą jako 
potencjalnym inwestorem. Po-
chwalił projekt przedłożony 
przez przewodniczącego Sta-
cherę jako zbieżny z jego pro-
pozycją, która, jak powiedział, 
nie wymaga olbrzymich nakła-

dów finansowych. – To propo-
zycja zrobienia w tym miejscu 
centrum kultury i wypoczyn-
ku. Niech by się nazywało Ząb-
ki Miasto-Ogród. Można to zre-
alizować tylko wtedy, gdy będzie 
własnością miasta. Zapewniam 
że miasto nie musi mieć od razu 
olbrzymich pieniędzy na wy-
kupienie tej nieruchomości. Są 
różne możliwości podzielenia 
tej nieruchomości lub przejęcia 
przez 100-procentowego wła-
ściciela – przekonywał.

Radny Robert Świątkiewicz 
stwierdził, że chętnie zapozna 
się z założeniami tej koncepcji.

– Nie zgadzam się z opi-
nią, że zagospodarowanie tego 
terenu wymaga małych pienię-
dzy. Niestety, aby zrobić tam coś 
sensownego, należy zainwesto-
wać środki idące w miliony zł, 
ponieważ istniejące tam obiek-
ty nie nadają się w ogóle na 

cele kulturalne, oświatowe czy 
sportowe. Są to typowe obiekty 
przemysłowe i administracyj-
ne, w słabym stanie technicz-
nym. Można oczywiście etapo-
wać te czynności i budować na 
raty przez wiele lat takie cen-
trum kulturalne. Ale nie o to 
nam chodzi. Chcemy, by miesz-
kańcy mieli dostęp do nowocze-
snej infrastruktury sportowej, 
rekreacyjnej, oświatowej i kul-
turalnej w stosunkowo krótkim 
czasie, a nie odwlekać inwesty-
cję na wiele lat i patrzeć, czy w 
budżecie miasta są na to środki. 
A wiadomo, że ich nie ma i nie 
będzie w ciągu najbliższych kil-
kunastu lat. Myślę, że taki plan 
gospodarczy dzisiaj jest stanow-
czo przedwczesny, zwłaszcza że 
nie ma żadnego pokrycia finan-
sowego. 

(dokończenie na str. 3)



2  ← 21(359)  19 listopada 2020  →  GAZETA BEZPŁATNA

WYDARZENIA • OPINIE • UWAGI • REKLAMA    TEL. 793 10 36 35

Piotr Uściński  - Prosto z Sejmu

Zapraszamy do Biura Posła Piotra Uścińskiego 
w Wołominie ul. Ogrodowa 14, 

Ząbki ul. Wojska Polskiego 1, II piętro. 
Tel. 731 970 077, 

a także do Mobilnego Biura Posła Piotra Uścińskiego, 
które może dojechać wszędzie, gdzie jest potrzebne 

(na terenie powiatów podwarszawskich) 
tel.: +48 731 97 00 77,  

email: biuro@uscinski.pl

ZARZĄDZANIE
I ADMINISTROWANIE

Tel. 537 820  211
biuro@zamieszkajmy.com

WSPÓLNOTAMI MIESZKANIOWYMI

Szpital jest w dobrych rękach
Zasada praworządności

Konsultacje społeczne 
trwają od 13 listopada 2020 r. 
do 7 grudnia 2020 r. 

W tym czasie mieszkań-
cy mogą zgłaszać swoje uwagi 
do projektu Strategii Rozwoju 
Turystyki Powiatu Wołomiń-
skiego na lata 2021-2030.

Dokument dostępny jest 
pod linkiem: http://bip.po-
wiat-wolominski.pl/index.
php?cmd=zawartosc&op-
t=pokaz&id=43054 zgłasza-
nie uwag i opinii oraz wy-
pełnienie krótkiej ankiety 
internetowej.

W tym celu przygoto-
wany został formularz kon-
sultacyjny projektu Strategii 
Rozwoju Turystyki Powia-
tu Wołomińskiego na lata 
2021-2030, który jest do-
stępny pod linkiem: https://
eu-consult.info.pl/2/index.

Konsultacje Społeczne
Starostwo Powiatowe w Wołominie rozpoczyna konsultacje społeczne projektu Strategii 
Rozwoju Turystyki Powiatu Wołomińskiego na lata 2021-2030.

php/968139?newtest=Y&lan-
g=pl

Formularz konsultacyj-
ny do wydruku dostępny jest 
pod tym linkiem: http://bip.
powiat-wolominski.pl/index.
php?cmd=zawartosc&op-
t=pokaz&id=43058

Ankieta jest dostęp-
na na stronie: https://eu-
-consult . info.pl/2/index.
php/638663?newtest=Y&lan-
g=pl

Aktywny udział miesz-
kańców w tworzeniu doku-
mentu strategicznego ma 
bardzo duże znaczenie dla 
rozwoju całego powiatu. Wy-
pełnienie ankiety interneto-
wej zajmie tylko 10 minut, 
a  jej wyniki pozwolą poznać 
ich oczekiwania, potrzeby i 
problemy.

Termin zgłaszania opinii 
– do 7 grudnia 2020 r.

Czym jest praworząd-
ność? Nie jest zdefiniowana 
w jakimkolwiek dokumen-
cie Unii Europejskiej. Trak-
taty unijne nie wyznaczają 
więc także, co jest lub może 
być uznane jako łamanie tej 
zasady. Trzeba więc kiero-
wać się znaczeniem tego sło-
wa. W języku polskim „pra-
worządność” oznacza rzą-
dzenie czy też postępowanie 
zgodne z prawem. W języku 
angielskim używane jest po-
jęcie „rule of law”, co wprost 
tłumacząc nie znaczy nic wię-
cej niż „zasada prawa”. Jeśli 
pokusimy się o sprawdzenie 
znaczenia tych słów w j. nie-
mieckim, francuskim, hisz-
pańskim czy włoskim, za-
pewne nie znajdziemy nic 
więcej. Chodzi po prostu o 
działanie zgodne z prawem. 
Dlaczego więc to proste po-
jęcie wywołuje obecnie tak 
duże międzynarodowe emo-
cje? O co chodzi?

Najprostsze wyjaśnienia 
najczęściej się dobrze spraw-
dzają. Tak jest i tym razem. 
Jak nie wiadomo o co chodzi, 
to chodzi o pieniądze. Jak to, 
ktoś zapyta? No właśnie.

Od kilku lat Polska i Wę-
gry starają się zdecydowanie 
podnieść standard życia swo-
im obywatelom, zapewnić im 
lepsze i dostatniejsze życie. 
Gospodarki obu krajów roz-
wijają się szybciej niż średnio 
w Unii, bezrobocie maleje, a 
ludzie zarabiają coraz więcej. 
To nie podoba się krajom sta-
rej Unii, nie chcą, aby Polska 
i Węgry rosły w siłę. Elity za-
chodnie, bojąc się o własną 
pozycję, chciały więc obalić 
prawicowe rządy Polski i Wę-
gier, oskarżając je o brak tzw. 
„praworządności”. Było więc 
dużo krzyku o to, że nie chce-
my zgodzić się na narzucenie 
nam tzw. relokacji migran-
tów. Wygraliśmy tę sprawę, 
a kraje zachodnie wycofa-

ły się w końcu z błędnej polityki mi-
gracyjnej. Potem podważano reformy 
sądownictwa w Polsce. Co znamien-
ne, podważano rozwiązania prawne, 
które kopiowaliśmy w Polsce wprost 
z przepisów niemieckich czy hiszpań-
skich. Jednak politycy unijni wprost 
przyznawali, że to co jest możliwe i 
zgodne z prawem w Niemczech, w 
Polsce jest ich zdaniem bezprawne 
i nie może być tolerowane. Refor-
ma sądów została niestety skutecz-
nie przerwana i zablokowana. Jednak 
główny cel urzędników unijnych, ja-
kim było obalenie rządów, nie został 
osiągnięty. To się nie udało, gdyż ko-
lejne wybory w obu krajach znowu 
wygrały ugrupowania prawicowe.

Dziś urzędnicy unijni rozszerza-
ją oskarżenia wobec Węgier i Polski. 
Nie udało się z sądami, więc oskarża-
ją nas o „niepraworządność”, zarzu-
cając łamanie praw kobiet i środowi-
ska LGBT. Z wypowiedzi uniokratów 
wynika, że brak powszechnego pra-
wa do aborcji, małżeństw homosek-
sualistów i możliwości adopcji dzieci 
przez pary homoseksualne to łama-
nie zasady praworządności w Polsce. 
Jakże mocno ich oskarżenia wykra-
czają poza znaczenie słowa prawo-
rządność. Jak można oskarżać Pol-
skę o działanie niezgodne z prawem 
w tym zakresie, skoro nie ma żadnego 
przepisu prawa, który zobowiązywał-
by Polskę do realizacji tych lewico-
wych postulatów. Wręcz przeciwnie. 
Żadne podpisane przez Polskę trak-
taty unijne czy umowy międzynaro-
dowe nie zobowiązują nas do nada-
nia tych szczególnych praw homo-
seksualistom czy aborcji na życzenie. 
A Konstytucja RP zobowiązuje nas 
do poszanowania prawa do godno-
ści i życia każdego człowieka (co wy-
klucza aborcję na życzenie) oraz de-
finiuje wprost małżeństwo jako zwią-
zek kobiety i mężczyzny (wykluczając 
tzw. małżeństwa homoseksualne).

Pod płaszczykiem walki o pra-
worządność odbywa się w tej chwili 
jeden z największych zamachów na 
praworządność w Unii Europejskiej. 
Grożąc wstrzymaniem dotacji unij-
nych starają się na Polsce i Węgrzech 
wywrzeć presję. Chcą, abyśmy zgo-
dzili się na utratę suwerenności. 

Bo jeśli zgodzimy się na poza-
traktatową ingerencję organów Unii 
w polskie sprawy, jeśli zgodzimy się 
na przekazanie Unii kolejnych kom-
petencji ponad te, które zaakcepto-
wało społeczeństwo, to wyrzekniemy 
się niepodległości. Nie ma na to na-
szej zgody. Jeszcze Polska nie zginęła 
póki my żyjemy!

Piotr Uściński
Poseł na Sejm RP

Ostatnio dużo w mediach oraz 
na profilach społecznościowych nie-
których samorządowców o sytuacji w 
Szpitalu Matki Bożej Nieustającej Po-
mocy w Wołominie.

Pragnę Państwa poinformować, że 
jestem w stałym kontakcie z dyrekcją 
naszego szpitala i na bieżąco podejmu-
jemy decyzje o wsparciu funkcjonowa-
nia naszej powiatowej placówki w tym 
trudnym czasie walki z pandemią ko-
ronawirusa. 

Od początku marca zabezpieczyli-
śmy ponad 1 mln złotych na niezbędne 
doposażenie i zakupy środków me-
dycznych. Tylko w tym tygodniu do 

szpitala dostarczone zostały zakupio-
ne przez Powiat Wołomiński, m.in.: 
nowy respirator o wartości ok. 120 tys. 
złotych oraz 35 butli z tlenem i środki 
ochrony osobistej (m.in. rękawice ni-
trylowe, maski ffp3) za kwotę ponad 
120 tys. złotych. W odpowiedzi na 
moje liczne wystąpienia do fundacji, 
spółek Skarbu Państwa i innych organi-
zacji, otrzymaliśmy m.in. 2 respiratory 
mobilne – z Fundacji PGNiG, karetkę 
specjalistyczną (430 tys. zł) z Fundacji 
ORLEN; aparat do EKG – z Fundacji 
PGE. Jednocześnie władze szpitala cy-
klicznie występują i pozyskują wspar-
cie z Agencji Rezerw Materiałowych. 

Otrzymujemy wsparcie z każdej 
strony. Cały czas pozyskujemy dodat-
kowy sprzęt i wyposażenie medyczne. 
Ze środków przekazanych przez Woje-
wodę zakupiliśmy m.in. 2 respiratory 
i 5 kardiomonitorów. Samorząd woje-
wództwa mazowieckiego dzięki fun-
duszom z Unii Europejskiej, zakupił 
nowoczesne mierniki temperatury.

Po zakończeniu przebudowy od-
działu ratunkowego, pozostawiliśmy 
na terenie szpitala kontenery, które słu-
żyły jako tymczasowy SOR w okresie 
remontu i dzisiaj służą jako oddzielny 
dodatkowy SOR dla pacjentów z do-
datnim wynikiem testu. W momencie, 
kiedy liczba oczekujących na oddzia-
le ratunkowym pacjentów znacząco 
wzrosła, nawiązaliśmy współpracę z 

Centralnym Szpitalem Klinicznym 
MSWiA w Warszawie i Szpitalem Na-
rodowym, za którą pragnę serdecznie 
podziękować.

Szpital jest w dobrych rękach i daje 
radę w tej trudnej sytuacji. Jest również 
pozytywny odzew na apel dyrektora o 
wsparcie kadry medycznej. Panujemy 
nad sytuacją.

W imieniu władz Powiatu Woło-
mińskiego oraz mieszkańców naszego 
powiatu, pragnę jeszcze raz złożyć le-
karzom, pielęgniarkom, ratownikom 
medycznym, farmaceutom, diagno-
stom laboratoryjnym, sanitariuszom i 
całemu personelowi pomocniczemu, 
wyrazy najwyższego uznania i szacun-
ku za Waszą pracę na rzecz pacjentów 
Szpitala Matki Bożej Nieustającej Po-
mocy w Wołominie. 

Adam Lubiak
Starosta Wołomiński 
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Co powstanie na działce po Gazomontażu?
Jeżeli miasto chciałoby tę 

inwestycje realizować w for-
mule PPP, to efekt będzie bar-
dzo podobny. Bo inwestor taki 
obiekt wybuduje i wynajmie po-
wierzchnie miastu na okres 20-
stu czy 30-stu lat. Dokument 
przedstawia pewne chęci i pra-
gnienia wnioskodawców, na-
tomiast dobrze wiemy, że jest 
praktycznie nie do realizacji ze 
względu na obostrzenia finan-
sowe, które dotyczą miasta. Tak 
naprawdę storpeduje i zahamu-
je proces, który spółka prowa-
dzi. Jeżeli ta uchwala przejdzie, 
to przez wiele lat tam się nic nie 
będzie działo. I trzeba mieć tego 
świadomość – powiedział radny 
Świątkiewicz.

Burmistrz Małgorzata Zyśk 
odniosła się do kwestii finanso-
wych. – W sytuacji, kiedy bra-
kuje nam środków na utrzyma-
nie szkół, przedszkoli, instytucji 
gminnych na odpowiednim po-
ziomie, przejęcie tej nierucho-
mości jest dla miasta niekorzyst-
ne. Obecnie PWiK wpłaca do 
budżetu miasta 150 tys. zł tytu-
łem podatku od nieruchomości, 
ok. 33 tys. zł z dzierżawy wieczy-
stej i stanowi to przychód mia-
sta. Wartość tej działki w stosun-
ku do wartości inwestycji, która 
tam miałaby powstać, stanowi 
10-15% – przypomniała bur-
mistrz. 

– Jeżeli zdecydujemy o prze-
znaczeniu tej nieruchomości tyl-
ko i wyłącznie na cele społeczne, 
to będzie generowało to dla mia-
sta duże koszty budowy i utrzy-
mania tego obiektu. Chodzi nie 
tylko o pozyskanie środków 
na wybudowanie filii MOK-u, 
MOSiR-u czy biblioteki, ale rów-
nież na ich bieżące utrzymanie. 
Dlatego formuła, która pozwoli, 
by mogło tam powstać coś szyb-
ciej, przy zapewnieniu znacznej 
części obiektu na sprawy zwią-
zane z kwestiami społecznymi, 
jest korzystniejsza. Ja rozumiem 
i wiem, że są potrzebne tereny 
rekreacyjne dla mieszkańców. 
Dlatego na drugim końcu ulicy, 
przy zbiegu z ulicą Żołnierską, 
będzie duży teren rekreacyjny 
dla mieszkańców, o powierzchni 
9 ha. Jest już projekt zagospoda-
rowania. Będą tam nasadzenia, 
ścieżki rowerowe i piesze, plac 
zabaw i inne urządzenia do ćwi-
czeń i relaksu. 

Jesteśmy jednym z najmłod-
szych miast w Polsce, stale przy-
bywa dzieci, a to generuje potęż-
ne koszty. Oddaliśmy do użytku 
kolejną szkołę, przedszkole, halę 
sportową. Budżet jest bardzo 
trudny do spięcia, jeśli chodzi 

o bieżące wydatki gminy. Na 
inwestycje miejskie, dzięki ol-
brzymiemu zaangażowaniu i 
wysiłkowi urzędu, zdobyliśmy 
dofinansowania i dotacje, w 
wysokości 80-85%. Do tej pory 
była dobra koniunktura i uda-
wało się nam pozyskiwać środki 
zewnętrzne, przy minimalnym 
wkładzie gminy w wys. 15% 
- 20%. Ale nie wiem, jak dłu-
go taki stan się utrzyma. Mamy 
pandemię i za chwilę może za-
braknąć takich możliwości. 

Jako osoba odpowiedzial-
na za finanse miasta, mam świa-
domość, że realizacja projektu 
przedłożonego przez przewod-
niczącego Stacherę będzie ge-
nerowała kolejne, trudne do 
udźwignięcia, o ile w ogóle moż-
liwe, koszty.

Czyje kompetencje?
Radny Świątkiewicz, z wy-

kształcenia prawnik, poru-
szył kwestię kompetencji or-
ganu uchwałodawczego, jakim 
jest rada miasta, i wykonawcze-
go, jakim jest burmistrz. – Nie 
bardzo rozumiem uprawnienia 
radnych do ręcznego sterowania 
tym procesem, w sytuacji, kiedy 
wszelkie uprawnienia spoczy-
wają na organie wykonawczym. 
To organ wykonawczy, czyli 
Pani Burmistrz będzie ogłasza-
ła konkurs i decydowała o jego 
formule i założeniach. Wiem, 
że w radzie tej kadencji mamy 
tendencje do tego, aby rozsze-
rzać wpływ radnych na niektóre 
procesy publiczne. Nie ma pod-
stawy prawnej, by radni z for-
malnego punktu widzenia mie-
li o tym decydować. Dla mnie 
ten dokument jest niepotrzeb-
ny, nierealny, niezabezpieczony 
finansowo. A jeżeli radni chcą 
mieć wpływ na proces decyzyj-
ny, to mogą w nim uczestniczyć 
jako członkowie komisji.

Myślę, że formuła PPP za-
proponowana przez spółkę, jest 
najlepsza i najszybsza. Kompo-
nent komercyjny ma podwójny 
charakter. Spójrzmy, jak dzisiaj 
wyglądają nasze obiekty spor-
towe czy kulturalne. One nie 
mają infrastruktury towarzyszą-
cej. Chodzi o to, aby komponent 
komercyjny uzupełniał tę naszą 
infrastrukturę publiczną o miej-
sce, które będzie żyło od rana do 
wieczora, a nie jak dzisiaj w na-
szych obiektach kulturalnych, 
było zamykane bardzo wcześnie. 
Uważam, że ta uchwała zabloku-
je proces decyzyjny i pozostawi 
ten obiekt w takiej formule, w ja-
kiej jest obecnie, bo nikt nie bę-
dzie zainteresowany jego reali-
zacją.

To jest uchwała negacyjna, 

a nie uchwała, która pozwoli na 
zagospodarowanie tego terenu 
w sensie pozytywnym. Jestem 
jej przeciwnikiem.

Sekretarz Miasta Patrycja 
Żołnierzak zauważyła, że wy-
powiedzi przewodniczącego 
mogą być odebrane jako wy-
raz braku zaufania do PWiK, 
że może wykorzystać ten grunt 
w sposób niewłaściwy. – Spółka 
działa prężnie, efektywnie, z do-
brymi rezultatami, rozwija się, 
inwestuje. Co najważniejsze: jest 
spółką miejską i ściśle współ-
pracuje z Panią Burmistrz. Pani 
Burmistrz deklaruje, że wsłu-
chuje się w głosy mieszkańców, 
sprawa ma być poddana konsul-
tacjom. Rada jest przedstawicie-
lem mieszkańców, skoro miesz-
kańcy wypowiedzą się, czego 
chcą, to można powiedzieć, że 
poszczególni radni też będą za-
dowoleni, bo będzie to zgodne z 
oczekiwaniami Państwa wybor-
ców. Nawet jeżeli zostanie ogło-
szony konkurs w formule PPP, 
to żaden przedsiębiorca nie zro-
bi niczego, czego nie oczekiwa-
liby mieszkańcy, czyli potencjal-
ni klienci, bo to by oznaczało dla 
tego przedsiębiorcy bankructwo 
– zauważyła Sekretarz Miasta. 

Głos w dyskusji zabra-
ła również wiceprzewodniczą-
ca Rady Miasta Edyta Kalata. 
– Mam naprawdę bardzo dużo 
wątpliwości odnośnie podejścia 
do tego tematu. Rozmawiamy o 
spółce PWiK, która jest właści-
cielem tego terenu, jak by to była 
zupełnie odrębna, prywatna 
spółka, a powinniśmy pamiętać, 
że jest to spółka, w której mia-
sto Ząbki ma 100% udziału. Nie 
wyobrażam sobie sytuacji, kiedy 
to prezes spółki podejmuje de-
cyzje zupełnie odmienne od wi-
zji urzędu miasta, od wizji Pani 
Burmistrz. Myślę, że też jej za-
leży na tym, żeby ten teren był 
jak najlepiej zagospodarowany. 
Wykupywanie terenu, szczegól-
nie w sytuacji, jaką mamy obec-
nie, mogłoby być odczytane 
wręcz jako niegospodarne: wy-
dając finanse na odkupienie od 
swojej spółki terenu. Nie ma ta-
kiej możliwości, żeby ten teren 
został inaczej zagospodarowany 
niż wola mieszkańców i plany 
urzędu miasta. My, jako radni, 
mając szerszy wgląd w sprawy 
dotyczące funkcjonowania mia-
sta i wydatkowania publicz-
nych pieniędzy, musimy brać to 
wszystko pod uwagę. Tym bar-
dziej, że przejęcie terenu, nawet 
jego części, niesie za sobą co-
roczne zobowiązania finanso-
we, o czym wspominała Pani 
Burmistrz. Powinien być kon-
tynuowany pomysł PWiK-u 

związany z konkursem, który 
jest jak najbardziej zasadny. 
Skoro w składzie komisji będą 
przedstawiciele mieszkańców i 
rady miasta, nie będzie takiej sy-
tuacji, że my jako radni, nie bę-
dziemy mieli wpływu na to, co 
tam powstanie. Niestety, przez 
najbliższe dziesięć czy nawet 
więcej lat miasto nie będzie mia-
ło środków na zagospodarowa-
nie tego terenu bez udziału osób 
prywatnych. Pozostaje pytanie, 
w jakim procencie, ale myślę, że 
konkurs to rozstrzygnie. 

Co do programu gospodar-
czego: sama idea konsultacji jak 
najbardziej słuszna, natomiast 
forma rozwiązania w tej chwi-
li tego problemu i zagospoda-
rowania terenu w postaci takiej 
uchwały budzi naprawdę wie-
le moich wątpliwości – podsu-
mowała swoją wypowiedź Edy-
ta Kalata.

Radna Zofia Dąbrowska 
poparła swoją przedmówczy-
nię. – Chciałabym się przychy-
lić do opinii pani Edyty Kalaty, 
która głosem rozsądku powie-
działa, jak się sprawa przed-
stawia: po co blokować teren 
po Gazomontażu, jeżeli spółka 
PWiK, która jest spółką Miasta 
Ząbki, ma plan na jego zagospo-
darowanie z uwzględnieniem 
potrzeb mieszkańców. Panie 
Przewodniczący, dziwię się bar-
dzo Panu. Pan teraz chce, żeby 
wykupić od spółki 1%. A po co? 
Przypomnę Panu: w 2003 roku, 
jak była możliwość wykupu po 
50 zł za metr ziemi za zlewnią, 
to Pan był przeciwny. Miał Pan 
w radzie większość i odrzucili-
ście tę propozycję. O co tu cho-
dzi? Zróbmy coś dla miasta, dla 
mieszkańców. A nie wszystko 
negować. Dziwię się ludziom, 
którzy blokują takie sprawy, któ-
re można zrobić dla miasta, dla 
ludzi – podsumowała radna. 

Jeden procent  
o sile stu

Waldemar Stachera był cie-
kaw, czy jest realne wykupienie 
1% udziału w nieruchomości, w 
ramach budżetu miasta na rok 
2021, co według niego ozna-
czałoby koszt w granicach 100 
tys. zł.

Przed udzieleniem odpo-
wiedzi Skarbnik Miasta Ząbki 
Elżbieta Żmijewska zadała reto-
ryczne, jak się okazało, pytanie, 
czy program gospodarczy za-
kłada, że gmina będzie uczest-
niczyła w wydatkach inwesty-
cyjnych, w budowie i w jakich 
latach.

– Konstruujemy budżet 
na 2021 rok. Trwają konsulta-
cje, obecnie budżet nie bilansu-

je się nam na blisko 20 mln zł. 
Od 1 stycznia 2021 roku wol-
nymi środkami nie będziemy 
mogli jako gmina finansować 
wydatków bieżących. Jeżeli bę-
dziemy uczestniczyć finansowo 
w tej inwestycji i w formule PPP 
ponosić wydatki, wejdzie to do 
długu, a ostatnio zaciągaliśmy 
zobowiązania w postaci obliga-
cji, które będziemy spłacać do 
2036 roku. Inne zadłużenia na 
tę chwilę są niemożliwe, gdyż 
gmina nie ma nadwyżki opera-
cyjnej, którą mogłaby przezna-
czać na finansowanie wydatków 
majątkowych. 

Radny Robert Świątkiewicz 
podważał zasadność przyjęcia 
zaproponowanej przez Walde-
mara Stacherę uchwały. 

– Za chwilę spółka roz-
pocznie prace nad koncepcją 
i powstaną dokumenty, które 
będą podstawą do prowadzenia 
szerokich konsultacji społecz-
nych. Powstaną różne projekty, 
różne wizje projektantów, które 
będą oceniane przez mieszkań-
ców. W tej dyskusji będą mo-
gli uczestniczyć także radni. To 
jest dla mnie rzetelne, uczciwe 
i otwarte postępowanie. Podję-
te przez spółkę prace nie prze-
sądzają w żadnej mierze, co tam 
docelowo powstanie, ale roz-
poczną pewną fazę, nad któ-
rą będzie można dyskutować, 
zmieniać ją, modyfikować, kry-
tykować lub popierać. Nie ro-
zumiem tego pola nieufności i 
podejrzliwości, które są w sto-
sunku do spółki kierowane, 
w sytuacji, kiedy Pan Prezes i 
Pani Burmistrz deklarują pełną 
otwartość i przejrzystość tego 
procesu. Sama formuła PPP za-
kłada transparentność i otwar-
tość całego wyłaniania procesu 
decyzyjnego i realizacji inwe-
stycji według ściśle określonych 
założeń do konkursu.

Reasumując, czy to będzie 
realizowane przez spółkę czy 
bezpośrednio przez urząd mia-
sta, jest dla mnie bez znaczenia, 
bo efekt będzie taki sam. Być 
może różnica jest tylko taka, 
że Pan Przewodniczący nie bę-
dzie mógł swoich paluszków 
tam bezpośrednio włożyć, bo 
chyba o to chodzi w tym całym 
programie gospodarczym. Bo 
mieszkańcy będą mieli pełny 
dostęp do tego, co spółka robi 
i jak to będzie realizowane. Po-
pieram stanowisko Pani Edyty 
Kalaty, że program jest niepo-
trzebny i jeszcze rodzi niepo-
trzebne koszty po stronie mia-
sta, zarówno finansowe, jak i 
operacyjne. Natomiast dzisiaj, 
dokument jest zbędny i nadaje 
się do kosza.

Radny Artur Wałachow-
ski zgłosił wniosek formalny o 
zdjęcie tego punktu z porząd-
ku obrad. – Możemy dać man-
dat zaufania na jakiś czas i nie 
ingerować w już zaczęty pro-
ces – stwierdził. A do tematu 
programu gospodarczego prze-
wodniczącego Stachery wrócić 
za kilka miesięcy. 

Waldemar Stachera przed 
poddaniem pod głosowanie 
wniosku radnego Wałachowskie-
go, odniósł się do kilku wątków, 
jakie pojawiły się w dyskusji. 

– To, że Rada Miasta uzyska 
ewentualnie 1% udziału w nie-
ruchomości, nie znaczy, że in-
westycja nie będzie mogła być 
realizowana w PPP. Jedyna róż-
nica jest taka, że aby uzyskać 
zgodę na realizację inwestycji, 
będzie potrzebna zgoda Rady 
Miasta. W momencie, kiedy bę-
dziemy wynajmować tak dużą 
powierzchnię od inwestora, 
musimy się liczyć z tym, że będą 
duże koszty wynajmu. Pytanie 
zasadnicze, czy chcemy już dzi-
siaj czy w przyszłym roku zde-
cydować o docelowym kształcie 
tej nieruchomości. Jeśli chce-
my tam mieć już w przyszłym 
roku czy za 3 lata centrum han-
dlowe i pomieszczenia na rzecz 
potrzeb miejskich, to nasz bu-
dżet tego nie udźwignie. Jeżeli 
zaś przyjmiemy wariant, że na 
dzień dzisiejszy adaptujemy to z 
udziałem przedsiębiorców, któ-
rzy by chcieli na bazie istnieją-
cej infrastruktury stworzyć tam 
coś, na czym nam zależy, mo-
głoby to być na 5, 7 czy 10 lat, a 
w tym czasie miasto zgromadzi 
fundusze, żeby zrealizować in-
westycję docelową – twierdził 
przewodniczący rady. – Przed-
siębiorstwo ogłosiło konkurs 
nie konsultując jego założeń z 
Radą Miasta. Na jakiej podsta-
wie mam mieć zaufanie do spół-
ki, skoro nie była zainteresowa-
ne skonsultowaniem koncepcji 
z Radą na etapie początkowym. 
Tylko uchwała Rady Miasta po-
woduje, że możemy mieć pew-
ność, że ten proces będzie re-
alizowany zgodnie z naszymi 
oczekiwaniami. Wykupienie 1% 
czy nawet 1/100 czy 1/1000000 
za złotówkę powoduje, że bę-
dziemy mieli taki sam wpływ na 
inwestycję jak przy wykupieniu 
50%. Jest to rozwiązanie ideal-
ne od strony interesu miasta, a 
zaufania do PWiK rzeczywiście 
nie mam – przyznał przewodni-
czący Stachera. 

W wyniku głosowania pro-
jekt uchwały został skierowany 
do komisji. Za było 11, przeciw 
4, wstrzymało się 5 radnych. 

Urszula Szaliłow

(dokończenie ze str. 1)
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O trwałości, wytrzyma-
łości i walorach użytkowych 
mebli w dużej mierze decy-
duje materiał, z jakiego zo-
stały wykonane. Co więcej, 
tworzywo wykorzystywane 
do produkcji mebli może 
wpływać na nasze zdrowie i 
samopoczucie, co tym bar-
dziej powinno przekonywać 

nas do świadomego wybo-
ru określonych mebli. Ma 
to szczególne znaczenie w 
przypadku łóżek, na których 
odpoczywamy przez wiele 
godzin każdego dnia. Z tego 
też powodu powinniśmy do-
bierać takie łóżka, które nie 
tylko będą służyć nam w do-
brym stanie przez wiele lat, 
ale również zapewnią dobry 
sen.

Łóżka drewniane 
- tradycja, 

wytrzymałość, 
naturalność

Łóżka drewniane mają 
liczne grono zwolenników i 
nie bez powodu! W końcu 
drewno to najbardziej natu-
ralne i przyjazne człowiekowi 
tworzywo. Na rynku może-

my znaleźć wiele rodzajów 
drewna wykorzystywanego 
do produkcji łóżek. Wybierać 
możemy zarówno spośród 
gatunków krajowych, jak i 
zagranicznych. Poszczególne 
gatunki różnią się od siebie nie 
tylko walorami wizualnymi, 
ale i podstawowymi właściwo-
ściami, takimi jak twardość, 
wytrzymałość, odporność na 
czynniki mechaniczne itd.

Jakie drewno najlepsze 
na łóżko do sypialni? 

Marzysz o łóżku drewnianym w swojej sypialni, ale nie wiesz, na jaki gatunek drewna się zde-
cydować? W tym artykule opisujemy różne gatunki drewna na łóżka.

W tym artykule skupimy 
się na najpopularniejszych ga-
tunkach drewna, z którego są 
produkowane łóżka.

Popularne gatunki drew-
na na łóżka
•	 Drewno sosnowe. Przede 

wszystkim zapewnia łatwą 
obróbkę. Cechuje się jasnym 
kolorem, który pasuje do 
różnego rodzaju wnętrz, np. 
urządzonych w modnym 
stylu skandynawskim czy 
prowansalskim. Drewno so-
snowe jest bardzo przyjazne 
alergikom, więc świetnie 
sprawdzi się w mieszkaniach 
osób o tego rodzaju dole-
gliwościach. Bardzo często 
łóżka sosnowe są wybierane 
również do pokojów dziecię-
cych.

•	 Drewno olchowe. Jest bar-
dzo lekkie, a jednocześnie 
plastyczne. Można z niego 
stworzyć naprawdę solidne 
i trwałe łóżko, jednak trzeba 
też pamiętać, że ten gatunek 
drewna nie jest zbyt odporny 
na uszkodzenia mechanicz-
ne.

•	 Drewno bukowe. Z drewna 
bukowego powstają twarde, 
wytrzymałe łóżka. Są one 
trwałe i solidne, więc będą 
służyć przez długi czas.

•	 Drewno dębowe. Jest ono 
trudne w obróbce, a jedno-
cześnie ciężkie i twarde. W 
zamian jednak zyskamy łóż-
ko trwałe, solidne, odporne 
na uszkodzenia, stabilne. 
Kolor drewna dębowego 
jest dość ciemny, zachowany 
w odcieniu brązu. Świetnie 
sprawdzi się w sypialniach 
klasycznych i rustykalnych.

OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Na podstawie art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowa-
nia i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363, ze zm.) oraz art. 49 
ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2020 r. poz. 256, 
ze zm.)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o wszczęciu na wniosek Zarządu Powiatu Wołomińskiego reprezentowanego przez pełnomocnika 
Pana Piotra Szydłowskiego, z dnia 21 sierpnia 2020 r., zmieniony w dniu 13 listopada 2020 r., postępo-
wania administracyjnego w sprawie znak: WAB.6740.14.34.2020 o wydanie decyzji o zezwoleniu na 
realizację inwestycji drogowej pod nazwą: „Rozbudowa dróg powiatowych: nr 4328W (ul. Kwia-
towa) na odcinku od dz. ew. nr 102 obręb 0019-Sulejów do skrzyżowania z ul. Ogrodową, Ko-
ścielną i Leśną (wraz ze skrzyżowaniem) oraz nr 4330W (ul. Ogrodowa, ul. Szosa Jadowska) na 
odcinku od skrzyżowania z ul. Kwiatową  do dz. ew. nr 640 obręb 0019-Sulejów w miejscowości 
Sulejów, gmina Jadów”.

Działki usytuowania obiektu:
•	 w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję w części (tłustym drukiem – nu-

mery działek w projektowanym pasie drogowym przeznaczone do przejęcia pod inwestycję na 
rzecz Powiatu Wołomińskiego, w nawiasach – numery działek po podziale):
−	 ew. nr: 102 (102/1, 102/2), 101 (101/1, 101/2), 100 (100/1, 100/2), 99 (99/1, 99/2), 98 (98/1, 98/2), 

97 (97/1, 97/2), 96 (96/1, 96/2), 95 (95/1, 95/2), 94 (94/1, 94/2), 93 (93/1, 93/2), 92 (92/1, 92/2), 
91 (91/1, 91/2), 90 (90/1, 90/2), 89 (89/1, 89/2), 87 (87/1, 87/2), 82 (82/1, 82/2), 81 (81/1, 81/2), 80 
(80/1, 80/2), 78 (78/1, 78/2), 76/2 (76/6, 76/7), 76/5 (76/8, 76/9), 135 (135/1, 135/2), 136 (136/1, 
136/2), 150 (150/1, 150/2), 151 (151/1, 151/2), 152 (152/1, 152/2), 153 (153/1, 153/2), 842 (842/1, 
842/2), 75 (75/1, 75/2), 74 (74/1, 74/2), 72 (72/1, 72/2), 71/5 (71/6, 71/7), 70/3 (70/6, 70/7), 70/4 
(70/8, 70/9), 70/5 (70/10, 70/11), 67 (67/1, 67/2), 66 (66/1, 66/2), 64 (64/1, 64/2), 121 (121/1, 
121/2), 122 (122/1, 122/2), 123/2 (123/4, 123/5), 123/3 (123/6, 123/7), 125 (125/1, 125/2), 128 
(128/1, 128/2), 126 (126/1, 126/2), 127 (127/1, 127/2), 130 (130/1, 130/2), 131 (131/5, 131/6), 
132 (132/1, 132/2), 134 (134/1, 134/2), 49 (49/1, 49/2), 46 (46/1, 46/2), 45 (45/1, 45/2), 44 (44/1, 
44/2), 41 (41/1, 41/2), 40 (40/1, 40/2), 39 (39/1, 39/2), 38 (38/1, 38/2), 104 (104/1, 104/2), 106 
(106/1, 106/2), 107 (107/1, 107/2), 109 (109/1, 109/2), 110 (110/1, 110/2), 111 (111/1, 111/2), 
112 (112/1, 112/2), 113 (113/1, 113/2), 114 (114/1, 114/2), 115 (115/1, 115/2), 116 (116/1, 116/2), 
117 (117/1, 117/2), 118 (118/1, 118/2), 120/1 (120/10, 120/11), 762/2 (762/3, 762/4), 714 (714/1, 
714/2), 712 (712/1, 712/2), 709 (709/1, 709/2), 641 (641/1, 641/2), 640 (640/1, 640/2), 35 (35/1, 
35/2), 713 (713/1, 713/2, 713/3) w obrębie 0019 – Sulejów, jednostka ew. 143406_2 – Jadów,

•	 w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję na rzecz Powiatu Wołomińskiego 
w całości:
−	 ew. nr: 103 w obrębie 0019 – Sulejów, jednostka ew. 143406_2 – Jadów,

•	 w projektowanym pasie drogowym, będące własnością Powiatu Wołomińskiego, niepodlegające 
przejęciu:
−	 ew. nr: 762/1 w obrębie 0019 – Sulejów, jednostka ew. 143406_2 – Jadów.
Działki przeznaczone pod budowę lub przebudowę: sieci uzbrojenia terenu i zjazdów niewcho-

dzące w skład projektowanego pasa drogowego (tłustym drukiem – numery działek przeznaczone 
pod budowę lub przebudowę: sieci uzbrojenia terenu i zjazdów, w nawiasach – numery działek po 
podziale):
−	 ew. nr: 63, 57/1, 50/1, 72 (72/1, 72/2), 67 (67/1, 67/2), 66 (66/1, 66/2), 125 (125/1, 125/2), 123/3 

(123/6, 123/7), 123/2 (123/4, 123/5), 122 (122/1, 122/2), 121 (121/1, 121/2), 49 (49/1, 49/2), 115 
(115/1, 115/2), 114 (114/1, 114/2), 40 (40/1, 40/2), 39 (39/1, 39/2), 38 (38/1, 38/2), 107 (107/1, 
107/2), 106 (106/1, 106/2), 104 (104/1, 104/2), 712 (712/1, 712/2) w obrębie 0019 – Sulejów, jed-
nostka ew. 143406_2 – Jadów.

Działki, na których przewidziano rozbiórkę obiektów budowlanych nieprzewidzianych do dalsze-
go użytkowania, niewchodzące w skład projektowanego pasa drogowego (tłustym drukiem - nume-
ry działek, na których przewidziano rozbiórkę, w nawiasach - numery działek po podziale):
−	 ew. nr: 63, 57/1, 50/1, 67 (67/1, 67/2), 66 (66/1, 66/2), 125 (125/1, 125/2), 123/3 (123/6, 123/7), 

123/2 (123/4, 123/5), 122 (122/1, 122/2), 121 (121/1, 121/2), 49 (49/1, 49/2), 115 (115/1, 115/2), 
114 (114/1, 114/2), 40 (40/1, 40/2), 39 (39/1, 39/2), 38 (38/1, 38/2), 107 (107/1, 107/2), 106 (106/1, 
106/2), 104 (104/1, 104/2), 712 (712/1, 712/2) w obrębie 0019 – Sulejów, jednostka ew. 143406_2 
– Jadów.

Z aktami sprawy i zakresem wymienionego wyżej zamierzenia inwestycyjnego można zapoznać 
się w  Starostwie Powiatowym w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa (po uprzed-
nim kontakcie telefonicznym – tel. 22 346-11-07 w godzinach przyjęć interesantów), gdzie można 
również zgłosić ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania administracyjnego 
(Dz. U. z 2020 r. poz. 256, ze zm.) doręczenie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od dnia pu-
blicznego ogłoszenia.
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5 listopada 2020 r. po-
między Centrum Unijnych 
Projektów Transportowych a 
Miastem Stołecznym Warsza-
wa podpisana została umowa 
dla projektu pn. „Moderniza-
cja ciągu ul. Marsa – Żołnier-
ska odc. węzeł Marsa – grani-
ca miasta – etap III”. Projekt 
jest współfinansowany z Fun-
duszu Spójności w ramach 
Programu Operacyjnego In-
frastruktura i Środowisko na 
lata 2014-2020. 

Inwestycja polega na 
przebudowie ciągu ulic: Mar-
sa (Praga Południe) - Żołnier-
ska (Rembertów) od ul. Nad-

dnieprzańskiej do granicy 
miasta. 

ZAKRES PRAC 
W zakres zadania wcho-

dzi poszerzenie istniejących 
jezdni, rozbiórka starych i 
budowa nowych wiaduktów 
drogowych, budowa ekranów 
akustycznych oraz zagospo-
darowanie zielenią pasa dro-
gowego.

Realizacja inwestycji zo-
stała podzielona na trzy etapy: 

etap I: ul. Marsa od ul. 
Naddnieprzańskiej do ul. Żoł-
nierskiej; budowa zakończona 
w 2013 r., 

etap II: budowa dodatko-
wych wiaduktów w ul. Marsa 

(nad linią kolejową, skrzyżo-
waniem z ul. Chełmżyńską, 
skrzyżowaniem z ul. Żoł-
nierską); poszerzenie ul. Żoł-
nierskiej do granicy miasta o 
drugą jezdnię i budowa wia-
duktów nad torami kolejo-
wym, ul. Strażacką oraz na 
skrzyżowaniu z ul. Czwarta-
ków, 

etap III: budowa drugiej 
estakady, służącej do bezkoli-
zyjnego skrętu w prawo z ul. 
Żołnierskiej w ul. Marsa. 

Obowiązująca Wielo-
letnia Prognoza Finansowa 
przewiduje środki na inwesty-
cję na lata 2018-2022 r.

(źródło: ZMID)

Budowa drugiej estakady 
(dokończenie ze str. 1)

 

OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Na podstawie art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygo-
towania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363, ze zm.) oraz 
art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2020 r. 
poz. 256, ze zm.)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o wszczęciu na wniosek Burmistrza Miasta Ząbki reprezentowanego przez pełnomocnika Pana 
Waldemara Jasielczuka, z dnia 10 września 2020 r. (data wpływu do tut. Starostwa 14 września 
2020  r.), uzupełniony w dniu 2 listopada 2020 r., postępowania administracyjnego w  sprawie 
znak: WAB.6740.14.37.2020 o wydanie decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
pod nazwą: „Rozbudowa i przebudowa drogi gminnej ul. Jagiellońskiej w Ząbkach wraz 
z rozbiórką i budową infrastruktury towarzyszącej”.

Działki usytuowania obiektu:
•	 w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję w części (tłustym drukiem – 

numery działek w projektowanym pasie drogowym przeznaczone do przejęcia pod inwestycję 
na rzecz Gminy Ząbki, w nawiasach – numery działek po podziale):
−	 ew. nr: 93 (93/1, 93/2) w obrębie 03-26, jednostka ew. 143403_1 - Ząbki,
−	 ew. nr: 48 (48/1, 48/2), 55 (55/1, 55/2), 14/2 (14/6, 14/7), 16 (16/1, 16/2, 16/3) w obrębie 03-

27, jednostka ew. 143403_1 - Ząbki,
•	 w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję na rzecz Gminy Ząbki w ca-

łości:
−	 ew. nr: 92 w obrębie 03-26, jednostka ew. 143403_1 - Ząbki,
−	 ew. nr: 54/11, 54/9, 15/3, 15/4 w obrębie 03-27, jednostka ew. 143403_1 - Ząbki,

•	 w projektowanym pasie drogowym, będące własnością Gminy Ząbki, niepodlegające przeję-
ciu:
−	 ew. nr: 15/9, 15/8, 15/1, 15/2, 18/5, 19/5, 24/15 w obrębie 03-27, jednostka ew. 143403_1 

– Ząbki.

Działki przeznaczone pod budowę lub przebudowę: sieci uzbrojenia terenu i innych dróg pu-
blicznych niewchodzące w skład projektowanego pasa drogowego (tłustym drukiem – numery 
działek przeznaczone pod budowę lub przebudowę: sieci uzbrojenia terenu i innych dróg pu-
blicznych, w nawiasach – numery działek po podziale):
−	 ew. nr: 70/1 w obrębie 03-17, jednostka ew. 143403_1 – Ząbki,
−	 ew. nr: 2, 80, 121, 93 (93/1, 93/2) w obrębie 03-26, jednostka ew. 143403_1 - Ząbki,
−	 ew. nr: 12/3, 17/1, 25/3, 54/10, 54/12, 96, 14/2 (14/6, 14/7), 16 (16/1, 16/2, 16/3) w obrębie 

03-27, jednostka ew. 143403_1 – Ząbki.

Działki, na których przewidziano rozbiórkę obiektów budowlanych (sieci uzbrojenia terenu) 
nieprzewidzianych do dalszego użytkowania, niewchodzące w skład projektowanego pasa dro-
gowego (tłustym drukiem - numery działek, na których przewidziano rozbiórkę, w nawiasach - 
numery działek po podziale):
−	 ew. nr: 80, 121, 93 (93/1, 93/2) w obrębie 03-26, jednostka ew. 143403_1 - Ząbki,
−	 ew. nr: 12/3, 96, 14/2 (14/6, 14/7), 16 (16/1, 16/2, 16/3) w obrębie 03-27, jednostka ew. 

143403_1 – Ząbki.

Z aktami sprawy i zakresem wymienionego wyżej zamierzenia inwestycyjnego można zapo-
znać się w  Starostwie Powiatowym w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa (po 
uprzednim kontakcie telefonicznym – tel. 22 346-11-07 w godzinach przyjęć interesantów), gdzie 
można również zgłosić ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania administracyjnego 
(Dz. U. z 2020 r. poz. 256, ze zm.) doręczenie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od dnia 
publicznego ogłoszenia.

Bazar Ciuchy do rozbiórki
W poniedziałek, 16 listo-

pada, Urząd Dzielnicy Rem-
bertów m.st. Warszawy roz-
począł prace rozbiórkowe 
na terenie dawnego bazaru 
„Ciuchy”, przy ul. Paderew-
skiego. Stary pawilon de-
montowany jest ze względu 
na jego zły stan techniczny. 

Jest to kolejny etap prac po-
rządkowych na tym terenie. 
Wcześniej zamontowano tam 
oświetlenie. 

– Wprowadzane zmia-
ny poprawią bezpieczeństwo 
i estetykę terenu po bazarku 
– mówi Mieczysław Golónka, 
wiceburmistrz Rembertowa. 

Prace porządkowe zapla-
nowane są do końca listopa-
da. Na czas trwania rozbiórki 
bazar jest zamknięty. 

Po jej zakończeniu, plac 
będzie udostępniony dla par-
kujących. Miejsce to nadal bę-
dzie służyło mieszkańcom.

Urząd Gminy Dąbrówka poinformo-
wał, że w wyniku zakończenia procedu-
ry przetargowej na najemcę świadczącego 
usługi zdrowotne w Dąbrówce, zosta-
ła wybrana oferta złożona przez CEN-
TRUM MEDYCZNE im. Bitwy Warszaw-
skiej 1920 w Radzyminie – Samodzielny 
Publiczny Zespół Zakładów Opieki Zdro-
wotnej. 

Nowy najemca rozpocznie świadcze-
nie usług z dniem 1 stycznia 2021 r.

CENTRUM MEDYCZNE w Dąbrówce
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W ramach dofinansowania z Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego, od 2 listopada realizowa-
ne są kursy na trasach: Czarnów – Guzowatka przez Dąbrówkę, Lasków – Guzowatka przez Dąbrówkę 
oraz Sokołówek-Kuligów-Guzowatka. Poniżej rozkład jazdy.

Kursują autobusy200. rocznica urodzin 
Cypriana Norwida

Remont kładki na Długiej w Zielonce 

W celu godnego upamięt-
nienia poety, Powiat Wołomiń-
ski – Ziemia Norwida i Cudu 
nad Wisłą, wspólnie z samo-
rządami: powiatu wyszkow-
skiego, węgrowskiego, gminami 
Wyszków, Łochów, Dąbrów-
ka, Zabrodzie i Strachówką 
oraz Fundacją Museion Nor-
wid  podpisał List Intencyjny, 
na mocy którego planowana 
jest wspólna organizacja szere-
gu uroczystości kulturalnych, 
naukowych, sportowych i spo-
łecznych, towarzyszących ob-
chodom 200. rocznicy urodzin 
Cypriana Norwida. To właśnie 
w przyszłym roku przypada 
200. rocznica urodzin jednego z 
najwybitniejszych polskich po-
etów doby romantyzmu.

Postać Cypriana Norwi-
da nierozerwalnie związana 
jest z powiatem wołomińskim: 
w szczególności z miejscem 
chrztu świętego w kościele Pod-
wyższenia Krzyża Św. w Dą-
brówce, oraz miejscem, gdzie 
od 1825 roku wychowywał się 
u Prababki Hilarii Sobieskiej w 
Strachówce.

– Gościem specjalnym uro-
czystości podpisania listu, któ-

ra odbyła się w formule online, 
była Pani Senator Maria Koc, 
której pragnę serdecznie po-
dziękować za wsparcie naszych 
działań – poinformował staro-
sta Adam Lubiak.

–  Podziękowania pragnę 
skierować również do wszyst-
kich sygnatariuszy. Są to: Po-
wiat Węgrowski: Starosta Ewa 
Besztak, Wicestarosta Marek 
Renik, członek zarządu Artur 
Lis, Powiat Wyszkowski: Sta-
rosta Jerzy Żukowski, Wicesta-
rosta Leszek Marszał, Gmina 
Zabrodzie: Wójt Krzysztof Je-
zierski, Gmina Wyszków: Bur-
mistrz Grzegorz Nowosielski, 

Gmina Łochów: Burmistrz Ro-
bert Gołaszewski, Gmina Dą-
brówka: Wójt Radosław Ko-
rzeniewski, Przewodnicząca 
Rady Gminy Agnieszka Gry-
glas, Gmina Strachówka: Wójt 
Piotr Orzechowski, Fundacja 
Museion Norwid: Prezes Jacen-
ty Matysiak oraz pracownicy 
odpowiedzialni za przygotowa-
nie Listu. 

Przed nami jeszcze wie-
le spotkań oraz uzgodnień, by 
wspólnie wypracować program 
obchodów 200. rocznicy uro-
dzin tego wybitnego poety – 
powiedział starosta Adam Lu-
biak.

Remont kładki dla pieszych 
na rzece Długiej ruszył pełną 
parą. Przypominamy, iż w trak-
cie trwania prac przejście przez 
kładkę jest niemożliwe.

Modernizacja obejmie: de-

montaż starych i montaż no-
wych balustrad, skucie starej i 
wylewkę nowej płyty zespalają-
cej, remont górnych i bocznych 
ław podpór oraz uszczelnienie 
dylatacji.

Termin zakończenia remon-
tu to druga połowa grudnia br. 

Miasto apeluje o zwracanie 
uwagi na znaki informujące o 
tymczasowej organizacji ruchu 
w tej lokalizacji.

Ze względu na wprowadze-
nie strefy czerwonej na terenie 
całego kraju i związanymi z tym 
ograniczeniami, spotkanie udo-
stępnione było mieszkańcom w 
formie transmisji online.

– Podczas spotkania roz-
mawialiśmy o jeszcze jednej uli-
cy, bo postanowiliśmy dodat-
kowo zrealizować projekt ulicy 

Zaułek – mówi burmistrz Edy-
ta Zbieć. – Doprojektowanie  tej 
ulicy nie spowoduje dodatko-
wych kosztów w umowie pro-
jektowej. Jeśli chodzi o jej wy-
konanie, to planujemy złożyć 
wniosek w przyszłym roku do 
Funduszu Dróg Samorządo-
wych z nadzieją na uzyskanie 
dofinansowania.

Mieszkańcy mogli uczest-
niczyć w spotkaniu i zadawać 
mailowo pytania podczas trans-
misji online. Uwagi do przed-
stawionych rozwiązań prze-
budowy ulic można zgłaszać 
pisemnie (listownie lub e-ma-
il: inwestycje@kobylka.pl) do 
30 listopada 2020 roku.

Nowe inwestycje w Kobyłce
W poniedziałek, 16 listopada, odbyło się spotkanie przedstawicieli Urzędu Miasta z projektan-
tem w sprawie szczegółowego omówienia opracowywanego projektu budowy drogi w ulicy We-
sołej i Spacerowej. 

Sokołówek - Kuligów - Radzymin - Warszawa

Czarnów - Guzowatka przez Dąbrówkę

Lasków - Guzowatka przez Dąbrówkę
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PRACA

SKUP, SPRZEDAŻ

BUDOWLANE

NIERUCHOMOŚCI

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW, SZYBKO, 
TANIO, SOLIDNIE 502-053-214 

MOTORYZACJA

GEODETA MAPY
Tel. 793-573-169, 501-310-258

Wołomin, ul. Ujazdowa 14
biuro@geoplan2.pl

PRZYJMĘ DO PRACY OSOBĘ 
NA STANOWISKO 
HANDLOWCA

(mile widziana praktyka)
DO PRODUKCJI CIAST

z praktyką i do przyuczenia.
TEL. 502-617-823

Zakład kamieniarski wykonuje 
nagrobki - parapety, schody. 

Wołomin. Tel. 502 472 396

Smaczne obiady domowe
Bar MIODZIO,

Tłuszcz, ul. Warszawska 3

Kupię ziemię rolną w Radzyminie 
lub okolicy tel: 797 291 567

HAKI - TŁUMIKI
Sprzedaż - montaż. 

Zielonka ul. Poniatowskiego 49,
tel. 600-706-809

• Zatrudnię kierowcę w piekarni Żytnia. 
Tel. (29) 7578009

Mechanika Samochodowa
Marek Piotrowski

Zielonka, ul. Marecka 72. 
Tel. (22) 781 82 63, 603 528 562 

www.automechanik.com.pl

• Do wynajęcia samodzielne mieszkanie 
w domu jednorodzinnym, 30 m kw., 
Rembertów, tel. 502 020 309

• Kupię dom do remontu w Wołominie 
lub okolicach. Telefon: 510-866-326

WYNAJEM 
KABIN W-C

TEL. 22 787 88 65
TEL. 509 277 813

USŁUGI SZKLARSKIE - 
Waldemar Pachulski
Szlifiernia szkła i luster, 

witraże, szkło hartowane 
i kominkowe.

Radzymin, ul. Jana Pawła II 41b
Tel. (22) 786 67 43 
fax (22) 763 08 07

www.szklarze.com.pl

AUTOMECHANIKA
wulkanizacja, 

wymiana opon, 
naprawy 

główne i bieżące, 
zawieszenia, 
diagnostyka 

komputerowa, 
rozrządy - hamulce - 

sprzęgła

IMPERF
Wołomin, ul Łukaszewicza 70

Tel. 601 574 274

USŁUGI

Zakład naprawy pralek i zmywarek 
automatycznych. Ireneusz Jakóbowski

Wołomin, ul Nowa 2
Tel. (22) 787 77 50, 603 116 778 

STUDNIE Paweł Folman 
Tłuszcz - ul. Kolejowa 4

pawelfolman@interia.pl
tel. 604211417

TARTAKTARTAK
Nadma, Jaworówka 44

Tel. 514 202 038, 882 840 184
Drewno opałowe, kominkowe, 

brykiet, pelet. 
Tarcica, deska, szalówka.Transport.

www.opaltartaknadma.pl

PRODUKCJA I SPRZEDAŻ

05-091 Ząbki
ul. Langiewicza 7A

tel./fax: (22) 781 46 48
e-mail: 

biuro@drusiatmex.com.pl
www.drusiatmex.com.pl

Siatki produkowane są 
z drutu od 2 do 10 mm grubości 

oraz różnej wielkości oczka

Siatki metalowe:
• zgrzewane

• karbowane - tkane
• drut i pręty ciągnione 2-10 mm

Siatki ogrodzeniowe

SKLEP OGRODNICZY
www.witona.prv.pl

Radzymin
ul. Norwida 22

tel. (22) 786 52 55
fax: (22) 786 54 31

czynny: pn. - pt.: 8.00 - 18.00; 
sob. 8.00 - 16.00 

Pączek w Tłuszczu
Codziennie świeże wypieki. Pyszne torty.

Tłuszcz, ul. Warszawska 3
tel. 509 362 655 

GABINET WETERYNARYJNY
- leczenie zwierząt towarzyszących
- szczepienia profi laktyczne
- chirurgia
- EKG, USG
- badania laboratoryjne

Zapraszamy: 
pn. - pt. 9.00 - 20.00 sb. 9.00 - 14.00
ul. Weteranów 56, 05-250 Radzymin

tel. 22 786 58 59, 509 251 708
www.wetprzyjaciele.pl

Gabinet
Weterynaryjny
„Przyjaciele”

HYDRAULIK
USŁUGI 

HYDRAULICZNO - 
GAZOWE. 
PROJEKTY

Tel. 602 724 738

TRANSPORT I SPRZEDAŻ TRANSPORT I SPRZEDAŻ 
MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH I OGRODNICZYCHMATERIAŁÓW BUDOWLANYCH I OGRODNICZYCH 

sól drogowa workowana i luzem
pospółka, żwir, piasek, gruz, tłuczeń, cement, wapno, węgiel, 

ziemia ogrodnicza, torf, kora sosnowa. 
Sprzątanie i utwardzanie terenu, kopanie stawów, rozbiórki, itp.

Wynajem transportu od 1 - 30 ton.
 Leśniakowizna ul. Kasprzykiewicza 92

Kobyłka, ul. Nadarzyńska 143
(22) 7878007, 696066033

www.budamrek.pl

OCIEPLENIA  ·  IZOLACJE  ·  ELEWACJE

stara porcelana,
kryształowe kieliszki,

antyki, meble, 
żyrandole, lampy, 

obrazy i in.

Wołomin - Słoneczna, Szosa Jadowska 50 C
tel. 669 26 11 67

Duży wybór - wciąż nowe dostawy!

Czynne: pn.,wt., czw. 9.00 - 16.00
śr., pt. 10.00 - 18.00
sob. 10.00 - 14.00 

www.komisukrysi.pl

tel. 604 996 604  lub 609 609 627
www.kolmont.pl

• kompleksowe wykończenie mieszkań
• projekty łazienek (wizualizacja)
• montaż drzwi i podłóg z vat 8%
• dostawa / transport

• drzwi, podłogi, płytki 
• armatura łazienkowa 
• farby, kleje 
• gipsy, tynki, itp.



Krzysztof Sobótka, miesz-
kaniec Marek, na początku 
października, zajął pierwsze 
miejsce w kategorii „Men’s 
Physique Athletic”, podczas 
odbywającego się w Siedlcach 
VII Pucharu Polski Federacji 
WPF & IBFF. W trakcie za-
wodów wystartowało łącznie 
ponad 200 sportowców. Idąc 
za ciosem od razu następnego 
dnia w Bełchatowie podczas 
Grand Prix federacji PCA za-
jął 2 miejsce. 

Ten sukces spowodował, 
że Krzysztof Sobótka otrzymał 
specjalne zaproszenie dla naj-
lepszych zawodników na Mi-
strzostwa Świata, które odbę-
dą się w marcu w Birmingham 
(Wielka Brytania).

– Kilkanaście lat trenin-
gów, wyrzeczeń, restrykcyj-
nej diety, w końcu przynio-
sło efekt w postaci stania się 
jednym z najlepszych zawod-
ników sportów sylwetkowych 
w Polsce. To, co czuję, jest nie 
do opisania, cieszę się że god-
nie mogłem reprezentować 
miasto Marki na tak ważnych 
zawodach, a swoje osiągnię-
cie chciałbym zadedykować 
mojej żonie, która wspierała 
mnie na każdym kroku pomi-

Krzysztof Sobótka na podiumTrzy złota na 
Mistrzostwach 

Polski
Kolejny raz mieszkaniec powiatu wołomińskiego stanął na podium Pucharu Polski w kulturystyce i fitness.

badania techniczne: 
• motocykli, samochodów  osobowych, dostawczych, ciężarowych
• pojazdów zasilanych gazem
• autobusów, przyczep

OKRĘGOWA STACJA KONTROLI POJAZDÓW
WWL- 022Ł. WieczorekMA JDAN                      

ul. Watykańska 1         
tel. 607 529 405
zapraszamy pon- pt. 7-19, sob 8-15     

mo zbliżającego się dziecka – 
podsumował Krzysztof.

Trzymamy kciuki za dal-
sze sukcesy Krzysztofa i za-
praszamy na jego profil in-
stagramowy: www.instagram.

com/fitsobotaa/ oraz https://
www.instagram.com/fitsobo-
ta_official/, gdzie można śle-
dzić na bieżąco jego poczy-
nania.

7 listopada 2020 zapisze 
się w historii radzymińskiej 
MKS Karate Akademii dobrą 
kartą. na 4 startujących za-
wodników zdobyliśmy 3 złote 
i 1 srebrny medal. Dało nam 
to II miejsce drużynowo w 
Polsce w kategorii Młodzie-
żowców i Juniorów. 

Ciężka praca, systema-
tyczność na treningach w tej 
niesprzyjającej ogólnej pan-
demicznej sytuacji w naszym 

kraju, dały teraz trenerską sa-
tysfakcję Shihan Tomaszowi 
Lenkiewicz i spełnienie ma-
rzeń młodym zawodnikom. 

Brawo Kuba Pałaszewski 
złoto w kumite i srebro w kata 
i brawo Filip Lenkiewicz złoto 
w kumite i złoto w kata. 

Start naszych zawodni-
ków dofinansowano ze środ-
ków publicznych Gminy Ra-
dzymin. 

TL

Krzysztof Sobótka przyjmuje gratulacje od małżonki


